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XXI/12 Sesja Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

w dniu 28.02.2012, Sala Konferencyjna Urzędu Miejskiego, godz. 10.00 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący RM Jan Magda otworzył XXI sesję RM w Międzyzdrojach, która odbyła się  

zgodnie z przyjętym przez Radę grafikiem. Przewodniczący  stwierdził na podstawie listy 

obecności wymagane guorum: ustawowy skład radny – 15 osób, obecnych na sesji 12 

radnych, nieobecna uspr. Teresa Purgal i Adam Jakubowski.  Radny Waldemar Witkowski 

nie zgłosił swojej nieobecności na sesji. Spóźnienie zapowiedział radny Andrzej 

Kościukiewicz. Lista obecności radnych  i zaproszonych gości stanowi zał. Nr 1 i 2 do 

protokołu. 

Na wniosek Radnego Jana Węglorza radni minutą ciszy uczczono pamięć najstarszego 

mieszkańca Międzyzdrojów pana Józefa Rzeczyckiego, który zmarł w wieku 105 lat. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Do porządku sesji zał. Nr 3  Radny Jan Burzyński zgłosił i odczytał wniosek, który proponuje 

włączyć do porządku  sesji. 

Radny Roman Pawłowski wyjaśnił, że chodzi o zlecenie komisji Rewizyjnej kontroli w 

zakresie przydziału mieszkań przez komisję rewizyjną. 

Przewodniczący zaproponował zgłoszenie wniosku w punkcie posiedzenia zapytania                

i wolne wnioski. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku przedstawionego, za którym 

opowiedziało się 11 radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu  z  sesji w  dniu 26.01.2012 r.  

 

Z protokołem z obrad ostatniej sesji zapoznał się radny Rafał Wolny oraz osobiście 

Przewodniczący Jan Magda nie wnosząc uwag do zawartej treści, wobec powyższego 

proponuje się przyjęcie protokołu bez odczytywania, za przyjęciem opowiedziało się 11 

radnych. 

 

4. Informacja dot. programu działalności stacji morskiej Uniwersytetu 

Szczecińskiego w Międzyzdrojach – informację przekaże kierownik stacji dr 

Tomasz Olechwir. 

 

Obecny na sesji Pan dr  Tomasz Olechwir adiunkt, kierownik stacji morskiej Uniwersytetu 

Szczecińskiego w Międzyzdrojach omówił funkcjonowanie oraz przyszłość stacji. 

Stacja morska po przebudowie i remoncie, który trwał 2 lata, została zlokalizowana w 

Międzyzdrojach nie bez powodu, będzie ona się zajmowała systemem brzegowym                  

i wszystkimi sferami z tym związanymi. Przedmiotowa lokalizacja na wyspie jest bardzo w 

tym pomocna. Stacja zawiera dwa budynki z urządzeniami do pomiaru meteorologicznego. 

Znajdują się wewnątrz pomieszczenia biurowe, laboratoria, sala konferencyjna na 25 osób 

oraz pomieszczenia do wypoczynku dla osób prowadzących działania badawcze.  W stacji  

będzie badana jakość wody na bieżąco oraz działania proekologiczne.    

Na stacji dokonuje sie pomiaru temperatury, wilgotności i opadów, ciśnienia 

atmosferycznego. Urządzenia najwyższej klasy umożliwiające działania dotyczące zbadania 

nasłonecznienia, mocy słońca, wilgotności powietrza oraz promieniowania słońca. Pan 

Olechwir omówił poszczególne promieniowania UV - A, B. Omówił również badania 
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prowadzone w Międzyzdrojach: pomiary wpływu Bałtyku na wartości ciśnienia, temperatury, 

termikę  plaży, wpływ Bałtyku na wartości temperatury i ciśnienia. Założeniem jest analiza 

klimatu, stworzenie mapy temperatury po to, aby pokazać, że nie tylko plaża jest do 

zaoferowania, ale również park i turystyka.  

Kolejny etap to badanie aerozoli – nasycenie gazami wód morskich, stężenie zanieczyszczeń. 

Będą one włączone w międzynarodową sieć, co będzie stanowiło  pewnego rodzaju promocję.  

Mamy również możliwość określenia potencjalnych zanieczyszczeń i kierunku 

przemieszczania się tych zanieczyszczeń. Ważnym elementem będzie badanie morfo 

dynamiki strefy brzegowej, zostanie określone narastanie czy też ubytek plaży, co będzie 

możliwe do prognozowania pod kątem  roślinności i oddziaływania człowieka. Badania te 

będą funkcjonowały  również zimą na pokrywie lodowej, wysokości spiętrzeń w oparciu o 

kamery cyfrowe i część biologiczną wszystkich organizmów działających w zatoce morskiej. 

Pan Olechwir omówił jakie są założenia stacji, chodzi przede wszystkim o  współpracę z 

europejskimi  stacjami monitoringu, ośrodkami uniwersyteckimi z Polski i z Europy jako  

wspólne działania dla studentów, wspieranie wydarzeń na rzecz ochrony środowiska. 

Międzyzdroje mają być kojarzone nie tylko z plażą ( mamy dwie stacje naukowe na terenie 

Międzyzdrojów jako jedyna miejscowość nadmorska). Istnieje możliwość udostępnienia tych 

danych poprzez taką współpracę ( nasłonecznie UV a i b, co jest ważne dla wczasowiczów), 

można uzyskać informację dot. soli morskiej, zasolenia, obraz z kamer zainstalowanych na 

wieży. Możemy dowiedzieć się, jak zmienia się w rożnym czasie linia brzegowa i co na nią 

wpływa. Ważna jest działalność proekologiczna, materiały poglądowe, wycieczki, tablice 

edukacyjne. Będą organizowane sympozja i konferencje naukowe przed i po sezonie, 

spotkania w szkołach i przy okazji każdej innej potrzeby.  

Na koniec dr dodał, że wszystkie badania będą kompleksowe i będą dotyczyły całej sfery.  

Stacja jest otwarta na współpracę i gotowa do pomocy. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję:  

Janusz Piłat zwrócił się z zapytaniem o badanie nasłonecznienia, czy generuje się energię  

poprzez solary i  czy stacja korzysta z tego źródła.  

Radny zapytał również o ingerencję w wydmę w odniesieniu do planów Gminy dot. 

posadowienia kładki, czy jest to możliwe  i jaki będzie miało to wpływ na tę roślinność.   

Odp. Stacja ma w planie zainstalowanie solarów, aktualnie korzysta jednak z energii 

elektrycznej, ci jest spowodowane szczególnie kosztami, stacja kosztowała bowiem ok. 1 mln 

zł. Został opracowywany  projekt z alternatywnym wykorzystaniem energii, ale jest on w 

fazie planowania. Myślano również o małej elektrowni wiatrowej, będzie to powiązane z 

badaniami, które pokażą na ile będzie to oszczędne. 

Jeśli chodzi o ingerencje w wydmę, stacja jest daleka od tego ponieważ jest tam roślinność 

bardzo delikatna, której  pole się zmienia. Zamieszczenie  tablice informacyjnych przybliży tę 

wiedzę. 

Radny Roman Pawłowski podkreślił wagę informacji w tym zakresie, dobrym 

pomysłem jest podawanie nieodpłatnie aktualnej prognozy pogody  na stronie 

Międzyzdrojów, czy na telebinie koło molo.  

Pan Olechwir liczy na dobrą współpracę z gminą.   

 

Burmistrz przypomniał początki współpracy oraz ambitne plany,  które już dzisiaj 

zostały zrealizowane. Gmina wydała pozytywną opinię na uruchomienie takiej stacji na 

naszym terenie, licząc na aspekt promocyjny całego przedsięwzięcia, dlatego  będziemy 

chcieli upubliczniać te wszystkie dane, wypracowane w wyniku pracy stacji. Może najwyższy 

czas, aby zrobić takie spotkanie z nauką na bazie istniejących możliwości. Dzisiaj mamy czas 

żniw i mamy dużo szczęścia, że będziemy mogli z tego czerpać i wykorzystywać. Istniejący  
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telebin jest dobrą możliwością propagowania i  wykorzystania wszystkich pozyskanych 

danych naukowych. 

 

Radny Michał Sutyła zapytał kiedy stacja będzie w pełnej gotowości i czy jeszcze jest 

doposażana. 

Jesteśmy na etapie doposażenia trzech pomieszczeń, jeśli tylko  pozyskamy środki na ten cel, 

zgodnie ze złożonymi wnioskami, powiedział dr Olechwir.  Szczególnie pilne jest 

wyposażenie Sali konferencyjnej, gdyż czekamy na możliwość spotkań  ze studentami             

i szkołami oraz możliwość  przeprowadzania szkoleń. Od 17.01 na stacji są już prowadzone 

pomiary. Przedstawiono min. i max. pomiary temperatury oraz ciśnienia atmosferycznego 

oraz uśrednioną prędkość wiatru. Z pomiarów wynika, że Międzyzdroje są bardzo 

korzystnym miejscem do zażywania słońca w okresie zimy, przeciwnie niż w górach, co jest 

ważne ze względów promocyjnych. 

Przewodniczący zamknął dyskusję, podziękował panu Olechwirowi za przekazanie ważnej 

dla nas informacji, co bezpośrednio przekłada się na ruch turystyczny.  

 

Przewodniczący ogłosił 5 min. przerwę w obradach. 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady. 

 

5. Interpelacje Radnych. 

 

Interpelacje złożyli:  

1) Radny Jan Burzyński, zał. Nr 4 ( 5 interpelacji) 

2) Radny Roman Pawłowski, zał. Nr 5 do protokołu. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na rok 2012. 

 

Zagadnienie omówiła pani Agnieszka Francukiewicz, przedstawiając propozycje zmian do 

budżetu. 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym zaopiniowaniem  

projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, a wobec braku głosów w dyskusji, zamknął  poddając 

pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych obecnych na 

posiedzeniu ( doszedł radny Andrzej Kościukiewicz). 

 

Uchwała Nr XXI/188/12 stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu.    

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX / 162 / 11 Rady Miejskiej 

w Międzyzdrojach z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Międzyzdroje na 2012 rok. 

 

 

Zagadnienie omówiła pani Agnieszka Francukiewicz, przedstawiając zmianę zał. Nr 3 do 

projektu uchwały w zakresie wolnych środków. 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 
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1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym zaopiniowaniem  

projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, wobec braku głosów w dyskusji zamknął,  poddając pod 

głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych obecnych na 

posiedzeniu  

 

Uchwała Nr XXI/189/12 stanowi zał. Nr 8 i 9 do protokołu.    

 

8.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV /  23 / 11 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia 4 stycznia 2011 w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Międzyzdroje na lata 2012 – 2024. 

 

Zagadnienie omówiła pani Agnieszka Francukiewicz, wyjaśniając, że jest to konsekwencją 

zmiany 3 załączników.  

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym zaopiniowaniem  

projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, wobec braku głosów w dyskusji zamknął, poddając pod 

głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych obecnych na 

posiedzeniu  

 

Uchwała Nr XXI/190/12 stanowi zał. Nr 10 i 11 do protokołu.    

 

 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości dofinansowania dla Powiatu 

Kamieńskiego w ramach udzielonej dotacji. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że powiat zwrócił się z prośbą o dofinansowanie warsztatów terapii 

zajęciowej, prowadzonej przez Polskie Stowarzyszenie Osób Upośledzonych. Zwrócono się  

do wszystkich gmin powiatu, wysokość środków jest tutaj bardzo podobna we wszystkich 

gminach. 

 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym ( niejednogłośnie) 

zaopiniowaniem  projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję: 

Radny Roman Pawłowski zapytał ile osób z naszej Gminy bierze udział w takiej terapii 

zajęciowej, Pani Aneta Czyżak odpowiedziała, że10 osób korzysta z tej formy a  warsztaty 

odbywają się w Wolinie. 

Przewodniczący zamknął dyskusję, poddał  pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 12 radnych obecnych na posiedzeniu  
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Uchwała Nr XXI/191/12 stanowi zał. Nr 12 i 13 do protokołu.    

 

10.  Projekt uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Międzyzdroje za rok 

2011. 

 

Zagadnienie omówiła Burmistrz wyjaśniając, że  od wielu lat finansujemy odebranie, wywóz 

i utylizację materiałów zawierających azbest. Program musi się zakończyć do roku 2032, 

zgodnie z ustaleniami ochrony środowiska, zadanie zostało rozpisane w latach, pozostało ok. 

70 % do wykonania.   

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym  zaopiniowaniem  

projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję:  

Na pytanie Radnego Janusza Piłata, czy program obejmuje również azbest pod ziemią, 

Burmistrz odpowiedział, że również obejmuje, wszystko co zawiera azbest należy usunąć. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 

opowiedziało się 12 radnych obecnych na posiedzeniu. 

 

Uchwała Nr XXI/192/12 stanowi zał. Nr 14 i 15 

 

11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych. 

 

Tytułem wstępu głos zabrał Przewodniczący Rady  informując, że po odesłaniu projektu 

uchwały do dalszych prac komisji, uchwałą zajęła się komisja SKiS, która na posiedzeniu 

przy udziale kierownika Zakładu Ochrony Środowiska Pana Adama Celińskiego 

zaproponowała zmiany, które zostały przedłożone w aktualnym projekcie uchwały.  

Zagadnienie omówił przewodniczący komisji SKiS Pan Janusz Piłat, który wyjaśnił, że 

stawki zaproponowane przez ZOŚ były bardzo wysokie, komisja przy udziale kierownika 

analizowała te stawki i doszła do wniosku, że należy wyjść od stawki, która obowiązuje w 

ramach zwrotu z ZUS, a na dzisiaj wynosi ok. 4 tys. zł. Komisja analizowała również usługi 

na bazie cennika gmin ościennych: Kamień Pom. Świnoujście po to, aby było jakieś 

porównanie. Materiałem wyjściowym jest właśnie projekt uchwały w tej sprawie. 

   

Przewodniczący poprosił o stanowiska komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała się za pozytywnym  zaopiniowaniem  

projektu uchwały. 

2. Komisja SKiS opowiedział się za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały, choć niejednogłośnie. 

Radny Jan Burzyński nawiązał do przedmiotowego projektu uchwały ponieważ był 

przeciwny zaproponowanym zmianom, i tak właśnie będzie głosował ponieważ  szczególnie 

w § 1 pkt 15, opłata roczna za rezerwację terenu pod grób przy grobie członka rodziny wynosi  

200 zł, zdaniem radnego powinien być  zapis mówiący o rezerwacji grobu na 20 lat. Radny 

widzi konieczność zastosowania niższych stawek. 
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Burmistrz uważa, że dla nas najważniejsze są dwie rzeczy: konieczność pochówki w 

kontekście kwoty zasiłku, który kształtuje się dzisiaj w wys.  4 tys. zł.,  a zaproponowane 

stawki wskazują wprost, że będzie to wydatek w dwóch wariantach: droższym i tańszym. Z 

drugiej natomiast strony, radny wnioskuje o podwyżkę płac dla pracowników, jak to się ma 

do faktu, że zakład będzie musiał per saldo dokładać do utrzymania cmentarza i pochówku. 

Dzisiaj mieścimy się w ramach zasiłku i jest to dobry układ, a ZOŚ nie będzie musiał 

poszukiwać pieniędzy na utrzymanie cmentarza i pochówku. Poza tym stawki nie były 

podnoszone przez 6 lat, a inflacja wyniosła 30-40% . Wnioskuje o przyjęcie tych stawek, 

gdyż są ona zweryfikowane bardzo uczciwie.  

Burmistrz nawiązując do rezerwacji miejsca, o które najbardziej wnosi Radny Jana 

Burzyński, jakoby były tam zastosowane stawki zbyt duże,  powiedział, że możemy za chwilę 

stanąć przez problemem, że mamy cmentarza w całości zarezerwowany, gdyż każdy będzie 

chciał dokonać rezerwacji na 20 lat. Tymczasem rezerwacja jest dla tych, którzy chcą wybrać 

sobie „dobre miejsce”. Pamiętajmy, że koszty pozyskania miejsca pod cmentarz są bardzo 

kosztowne,  gdyż są to tereny pozyskane od WPN, a możliwość rozbudowy cmentarza jest 

bardzo  ograniczona. Musimy mieć świadomość, że rezerwacja kosztuje, choć  nie ma takiej 

potrzeby, gdyż miejsc starczy dla wszystkich.   

 

Radny Michał Sutyła wnioskuje o wykreślenie błędnego zapisu  w §1.1ppkt 7a) zapisu”(4 

osoby x 150,00), gdyż to nie jest już teraz potrzebne po zmianach.  

 

Radny Jan Burzyński uważa, że każdy z nas ma prawo zarezerwować sobie  miejsce, nie 

można podwyższać ceny tylko po to, aby nie wykupić tego miejsca, a z tego wynika, że nie 

będzie takiej możliwości ponieważ ceny zostały bardzo wysoko wywindowane.  

 

Radny Roman Pawłowski zapytał czy zaproponowane zmiany cenowe zostały 

przeanalizowane pod kątek kosztów utrzymania cmentarza, czy cmentarz zdoła się utrzymać 

przy tych stawkach.  

Burmistrz wyjaśnił, że koszty generuje tutaj wycinka drzew w kwocie 59 tys. zł w 2012, którą 

jeszcze płacimy. Gdyby przyjąć stawki zaproponowane przez zakład, to pewno udałoby się 

funkcjonować bez dotacji, jednak w tej sytuacji, biorąc pod uwagę  wycinkę drzew,  powinno 

się to zbilansować. 

Radny Roman Pawłowski nawiązując do odpowiedzi Burmistrza powiedział, że  będzie 

przeciwny tej uchwale ponieważ nie jest zwolennikiem, aby społeczeństwo ponosiło w 

opłatach koszty powiększania cmentarza przez gminę, rozumie, że koszty utrzymania 

cmentarza powinny się zbilansować z pochówku, ale koszty powiększenia  cmentarza 

spowodowane wycinką drzew powinny być po stronie  Gminy. Radny zapytał o  koszty 

utrzymania cmentarza w  2011 r. 

Pani Skarbnik poinformowała radnego, że  w 2011 roku  przychody wyniosły ze 

sprzedaży usług cmentarno – pogrzebowych - 208 785,92,  a koszty 297 638,50, w tym jest 

opłata za wyrąb lasu, tj. 49, 572 zł. Burmistrz dodał, że  koszty pochówku nie są  pokrywane z 

innych źródeł. Koszt cmentarza to nie tylko pochówki, ale również wykonanie  alejek, wywóz 

nieczystości, remont kaplicy, zrobienie dachu, na to wszystko  dokłada się  z funkcjonowania 

zakładu. Zakład ma cztery zadania: plaża, cmentarz, czystość i wywóz odpadów i każde z 

tych zadań powinno się zbilansować, ale tak nie było nigdy.  

Nie można obarczać mieszkańców tymi kosztami – powiedział Radny Jan Burzyński, na 

co Burmistrz odpowiedział, że tak się  nie dzieje, mieszkańcy nie są obarczani żadnymi 

kosztami, wszystko się bilansuje z zasiłkiem pogrzebowym. Zasiłek właśnie tak jest 

obliczony, nie ma w tym  przewidzianego żadnego dochodu dla rodziny.  
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Burmistrz nawiązał również do dodatkowych kosztów, które ponosimy w związku z 

programem komputerowym, który musi być wprowadzony ponieważ od lat istnieje duży 

bałagan w tym zakresie., wymaga to zdecydowanego uporządkowania.  

Radny Roman Pawłowski obliczył, że stawki podnosimy o 100 % i choć ma 

świadomość, że stawki należy urealnić, to na pewno na usługach pogrzebowych nie można 

zarabiać ( chyba, że jest to prywatna firma). 

Radny Mateusz Bobek uważa, że podwyżka jest celowa choćby po to, aby zaoszczędzić 

na tej podwyżce i zmierzać do zakpienia samochodu, o który niektórzy radni ciągle wnoszą. 

Jak tak dalej pójdzie, mieszkańcy uciekają do innych, konkurencyjnych firm, które dysponują 

lepszymi warunkami. Pamiętajmy o tym, że musimy również zakupić program komputerowy, 

nieodzowny w pracy zakładu. 

 

Radny Janusz Piłat zwrócił uwagę, iż komisja analizowała stawki w ościennych 

gminach i nasza Gmina pozostaje na tym samym poziomie, a często  nawet jeszcze niższym, 

zatem nie jest to taka wysoka podwyżka, mamy wszyscy świadomość, że każda podwyżka 

boli, ale jest to konieczność.    

Radny Roman Pawłowski uważa, że mieszkańcy nie  mogą finansować zakupu samochodu, to 

finansuje Gmina, natomiast wydatek na program komputerowy stanowi jednorazowy 

wydatek. Radny zmienił jednak zdanie co do konieczności zmiany stawek wobec 

przedłożonych wyliczeń pani Skarbnik. 

 

Radny Piotr Nogala zauważył, iż zapis punktu 5 chyba niepotrzebnie  dzieli nam Gminę  na 

Miasto i Gminę, dlatego wnioskuje o wykreślenie tego zapisu. Burmistrz przyznał rację 

Radnemu, wnosi o wykreślenie tego punktu w ramach swojej autopoprawki. 

 

 Radny Jan Burzyński przypomniał o tym, że wielokrotnie składał wniosek o zakup 

samochodu, na co  Burmistrz odpowiedział, że wniosek był składany przez radnego, ale nie 

znalazł poparcia radnych i dlatego nie przeszedł, niestety część potrzeb musimy odłożyć na 

potem,  a wnioskowanie do organu wykonawczego w tej sprawie jest bezcelowe, należy 

raczej przekonać o tym Radę.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję,  

 

W punkcie 15 należy wpisać: a) opłata za okres 20 lat, b)  

 

Radny Michał Sutyła, kierując słowa do radnego Burzyńskiego, wyjaśnił, że  nie musi być 

obligo 20 lat, dajmy dowolność w tym zakresie samym mieszkańcom, nie wpisujmy na siłę na 

ile lat muszą opłacić miejsce,  płacimy rocznie i jest to dobre rozwiązanie. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego Jana Burzyńskiego, aby w 

punkcie 15  zapisać: „opłata za 20 lat  za rezerwację terenu pod grób przy grobie członka 

rodziny – 300 zł, za przyjęciem wniosku opowiedział się 1 radny, wstrzymała się 1 osoba, 

przeciwko było 10 radnych. WNIOSEK UPADŁ . 

 

Kolejny wniosek Radnego Piotra Nogali (Burmistrz wprowadził to jako swoją 

autopoprawkę)  odnośnie wykreślenia ppkt 5 paragrafu 1.1 „dojazd grabarza na cmentarz 

w Lubinie – 50,00 zł”, za wykreśleniem opowiedziało się 12 radnych. 
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Kolejny wniosek zgłoszony przez radnego Michała Sutyłę (przyjęty przez Burmistrza w 

ramach autopoprawki); ppkt 7a) paragraf 1.1; za wykreśleniem nawiasu o treści: 4 osoby x 

150,00) opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie) 

 

Przewodniczący zaproponował zmianę paragrafu 3 o następującej treści: Traci moc 

uchwała Nr XL/412/06 RM w M-jach z dnia 21 kwietnia 2001 r. w sprawie ustalenia opłat 

za korzystanie z cmentarzy komunalnych, za poprawką opowiedziało się 12 

radnych(jednogłośnie)  

Przewodniczący zaproponował również zmianę zapisu paragrafu 5 poprzez wykreślenie 

członu zdania: „oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego” za przyjęcie opowiedziało się 

12 radnych. 

 

Całość uchwały wraz z wprowadzonymi autopoprawkami, za przyjęciem opowiedziało się 10 

radnych, przeciwko był1 radny, wstrzymała się od głosu 1 osoba.      

 

Uchwała Nr XXI/193/12 stanowi zał. Nr 16 i 17 

  

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu cmentarzy komunalnych 

zarządzanych przez Zakład Ochrony Środowiska w Międzyzdrojach. 

 

Zagadnienie referował Burmistrz, informując, że zostało ono szczegółowo omówione               

i ustalono, że w formie autopoprawki powinniśmy zmienić w paragrafie 2 pkt 1 -  godziny 

otwarcia cmentarza  od 7.00-22.00, natomiast pogrzeby odbywają się od  9.00-17.00, po to 

aby nie było dodatkowych stawek, mamy również autopoprawkę w zał. Nr 4 - wykreślenie 

punktu 5.   

STANOWISKA KOMISJI 

1.Komisja RGiB – komisja opiniuje pozytywnie wraz z wnioskiem 

2. Komisja SKiS komisja opowiedział się pozytywnie za przyjęciem 

 

Radny Michał Sutyła dodał, że zmiana zaproponowana przez Komisję, a wprowadzona przez 

Burmistrza  jako autopoprawka  podyktowana jest tym, iż Komisja wzięła pod uwagę cennik 

opłat za przyjęty cennik opłat jaki należy ponieść za organizację pogrzebu. Wychodzimy tutaj 

mieszkańcom naprzeciwko urealniając niejako kwoty.  

 

Radny Jan Węglorz nawiązał do  paragrafu 15 punkt 6, powinien być rozumiany, że 

funkcjonuje ten zapis za zgodą kierownika, tak to należy rozumieć – powiedział Burmistrz.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie zgłoszone autopoprawki; 

 - § 2 pkt 1 cmentarz jest czynny od godz. 7.00 do 22.00; za przyjęciem 12 radnych 

(jednogłośnie), 

 - § 2 pkt 2 cmentarz jest czynny od godz. 9.00 do 17.00; za przyjęciem opowiedziało 

się 12 radnych, 

 - zał. Nr 4 wykreślić punkt 5 o treści „Każdorazowo wjazd pojazdem na teren 

cmentarza płatny”; za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych (jednogłośnie). 

 

Całość uchwały wraz z autopoprawkami powyżej Przewodniczący  poddał pod głosowanie, 

za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych ( jednogłośnie). 

 

Uchwała Nr XXI/194/12 stanowi zał. Nr 18 i 19 
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13. Projekt uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Wapnica. 

 

Zagadnienie omówił Przewodniczący Jan Magda, będący autorem przedłożonego projektu 

statutu. Wyjaśniał, że przyczyną zmiany statutu była chęć przekazania majątku gminnego 

sołectwu. Określone są zadania i prawa do pobierania pożytku. Gospodarka finansowa będzie 

się odbywała się w ramach  budżetu Gminy. Propozycje zostały skonsultowane z 

mieszkańcami sołectwa, jest na to stosowne pismo. Zmiany zostały przyjęte, a społeczeństwo 

deklarowało chęć pomocy. Obiekt będzie przynosił wartości materialne, ale będzie również 

wymagał nakładów. Obiekt ma służyć społeczeństwu i jest to jedna z form załatwienia 

sprawy w taki sposób, aby budynek żył, pozostając obiektem gminnym.  

 Burmistrz proponuje rozważyć w rozdz. V w  § 12 pkt 2 zapis „ na podstawie 

zarządzenia”, taka została wprowadzona aautopoprawka. 

Radny Michał Sutyła proponuje w tym samym rozdziale w § 12 pkt 2 zamiast 

dotychczasowego zapisu wpisać:  „osoba figurująca w rejestrze skazanych” , jednak 

zdaniem radnego Romana Pawłowskiego nie jest to dobre określenie, proponuje zapis: 

„osoba skazana za przestępstwo umyślne,  ścigane z oskarżenia publicznego” . 

Przewodniczący natomiast zaproponował  w § 4 pkt wykreślić zapis: granice i obszar 

sołectwa określa mapa sytuacyjna”, natomiast w paragrafie 43 wykreślamy słowo „Gminy” 

wpisujemy „Burmistrzowi Międzyzdrojów” 

 

STANOWISKA Komisji  

1. Komisja RGiB pozytywnie 

2. Komisja SKiS pozytywnie 

Radna Dorota Sielewicz zapytała z czego wynika zapis ust. 4 paragraf 27, dlaczego akurat 

mówi się  o 15 mieszkańcach), czy taki zapis  jest niezbędnych, osobiście uważa, że jest to 

zbyt mało. Przewodniczący wyjaśnił, że w momencie kiedy mówimy o gospodarce 

finansowej, powinna być to większa ilość osób, mówi o tym również ustawa o funduszach 

sołeckich, jest to dobry pułap, musi być przynajmniej min. 15 osób. 

 

Radny Michał Sutyła nawiązał do paragrafu 20 ppkt 1, czy to jest dobry zapis, może należy 

zapisać „zrzeczenie się mandatu, (wykreślić pisemnego), ponieważ możemy się zrzec również 

ustnie. Zdaniem Radnego statut jest bardzo precyzyjnie napisany i należy pogratulować 

opracowania. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod głosowanie zgłoszone autopoprawki: 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone autopoprawki: 

1) § 4 pkt 3 wykreślenie części zapisu ; za opowiedziało się 12 radnych , 

2) § 12 pkt 2 wpisujemy „zarządzenia”; za przyjęciem 12 radnych, 

3) § 15 pkt 1 wpisujemy …ścigana z oskarżenia … za przyjęciem opowiedziało się 12 

radnych, 

4) § 20 pkt 1 wykreślamy „pisemnego”; za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych, 

przeciwko była 1 osoba. 

5) § 43 pkt 1 wykreślamy „Gminy: wpisujemy „Międzyzdrojów”; za przyjęciem 

opowiedziało się  12 radnych. 

 

Całość uchwały poddano pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych.  

 

Uchwała Nr XXI/195/12 stanowi zał. Nr 20 i 21 

 

-------------------------- przewodniczący zarządził 15 min. przerwę------------------ 
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14. Projekt uchwały w sprawie delegowania radnego do Społecznej Komisji do 

Spraw Mieszkaniowych Gminy Międzyzdroje.  

 

Po  przerwie przewodniczący wznowił posiedzenie, przypomniał radnym uchwałę, którą 

podjęliśmy na jednej z wcześniejszych sesji RM, w której umożliwiliśmy delegowanie 2 

radnych do składu komisji mieszkaniowej. Uchwała ta została już opublikowana i mamy 

podstawę do tego, aby temat realizować. Na posiedzeniach komisji wstępnie rozmawiano już 

o tym, zatem wnosi o zgłaszanie kandydatur; 

Radny Roman  Pawłowski powiedział, że Rada Miejska nie ma wiedzy w temacie 

przyznawania lokali komunalnych, stąd pomysł włączenia Radnego do prac  tej komisji, 

proponuje zatem kandydaturę Jana Burzyńskiego, który mocno żyje tymi sprawami. 

Zapytany kandydat,  czy wyraża zgodę na kandydowanie – potwierdził chęć udziału w 

pracach komisji. 

Radny Jan Burzyński zgłosił kandydaturę pana Jana Węglorza, który potwierdził akces 

udziału w komisji mieszkaniowej. 

Radna Dorota Klucha zgłosiła Radnego Michała Sutyłe do kandydowania, Radny wyraził 

zgodę i deklaruje pełną bezstronność w pracy, osobiście popiera kandydaturę Pana Jana 

Węglorza. 

Przewodniczący poinformował, że ponieważ zgłoszono 3 kandydatów do komisji, będziemy 

głosowali w kolejności alfabetycznej nad zgłoszonymi osobami:    

- Jan Burzyński - za przyjęciem opowiedziało się 3 radnych, 

- Michał Sutyła  - za przyjęciem 12 radnych  

- Jan Węglorza - 11 za  

Przewodniczący poinformował, że do komisji wchodzą Radni: Michał Sutyła oraz  Jan 

Węglorz.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę zapisu podstawy prawnej zgodnie z 

projektem, za zmianą opowiedziało się 12 radnych.  

Całość uchwały  w brzmieniu projektu, z naniesionymi nazwiskami Michała Sutyły oraz Jana 

Węglorza  poddano pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych. 

 

Uchwała Nr XXI/196/12 stanowi zał. Nr 22 i 23 

 

Przewodniczący nawiązując do zagadnienia przypomniał, że Radni występują w komisji w 

takiej samej roli jak pozostali członkowie komisji, mają jeden głos, a z tytułu pracy nie 

otrzymują  żadnej  gratyfikacji pieniężnych.    

  

15. Sprawozdanie z pracy Burmistrza pomiędzy sesjami. 

 

Zagadnienie omówił Burmistrz, materiał ten stanowi zał. Nr  24  do protokołu. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję w której głos zabrali:  

Radna Dorota Klucha zapytała o spotkanie w temacie Jessica i promenada. ( Spotkania to 

dotyczyło dużej konferencji, odbywającej się 1 raz w roku, chodziło o zagospodarowanie 

obiektów, w tym np. planowanej galerii handlowych. Chcieliśmy rozmawiać w tej sprawie o 

ew. pomyśle na działalność tego obiektu w taki sposób, aby żył całorocznie i spełniał jeszcze 

inne funkcje, np. feetness czy inną działalność, która ożywi to miejsce przez cały rok. Jest 

taka osoba która ma się wypowiedzieć w tym zakresie, z rożnych innych powodów nie tylko 

ze względów ekonomicznych chciałaby się  podjąć uruchomienia takiego obiektu. Ponieważ 

są   różne pomysły,  będą trwały rozmowy w tym zakresie. 
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Spotkanie w ramach Jessiki dot. obostrzenia przepisów bankowych na kredyt, co powoduje  

dużo większe ryzyko w tym zakresie. Odbyło się spotkanie  z marszałkiem, gdzie rozważano 

te problemy w bardzo szerokich gremiach. W konsekwencji może dojść do tego, że  

zagrożony jest cały projekt. Burmistrz przypomniał o cesji jaka miała być podpisana na 

amfiteatr, taki pogląd został podzielony przez rozmówców. Bank da nam odpowiedź, ale 

jesteśmy chyba bliżej niż dalej.   

Radna Dorota Sielewicz, zapytała o spotkanie w dniu 16.02.2012 r. na co  Burmistrz 

odpowiedział, że  chodzi o spotkanie w sprawie wynagrodzeń pracowników samorządowych 

administracji obsługi, którzy są trochę pokrzywdzeni płacowo. Kolejne spotkanie będzie pod 

koniec marca, kwestią wtórną jest premia wyliczana podobnie jak nauczycieli, a pensja 

zasadnicza powinna być podstawowym składnikiem. Wszystko jednak będzie się opierało o 

możliwości budżetowe. 

Rafał Wolny zapytał o posiedzenie Rady Naukowej na konferencji w WPN                   

(Spotkanie dotyczyło wypracowania wspólnych działań, głównie spraw finansowych, 

chodziło o zabezpieczenie wynagrodzeń na pewnym poziomie, a resztę należy wypracować. 

Zderzenie się z taką rzeczywistością stawia WPN w innym położeniu,  z którym należy się 

zmierzyć). 

 

Burmistrz poinformował o trwających   inwestycjach: budowa portu jachtowego oraz 

przygotowanie do przetargu na  modernizację oczyszczalni ścieków. Pogratulował również 

pani Agnieszce Franckiewicz za wykonanie budżetu, które jest na bardzo wysokim poziomie 

pomimo tak trudnego działania finansowego, mimo „tej bryndzy” i trudności z pozyskiwania 

środków zewnętrznych, nasza  sytuacja jest dosyć klarowana, choć na pewno kiedyś musi się 

to przełożyć na nasz budżet. Materiał ten stanowi zał. Nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję,  poddając pod głosowanie przyjęcie  sprawozdania z 

działalności Burmistrza, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych. 

   

16. Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Odpowiedzi na interpelacje odczytał radny Jan Burzyński. 

  

17. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Radny Jan Węglorz zapytał o budynek przy ul. C. Skłodowskiej, czy prawdą jest , że obiekt 

nie zostanie rozbudowany.  

Radny zapytał również, co się dzieje w razie nagłych przypadków w sytuacji jeśli  

przychodnia jest już zamknięta. Może należy interweniować w tej spraw i wygospodarować 

pomieszczenie w  obiekcie przy ul. Gryfa Pomorskiego na przyjmowanie pacjentów.  

Odp. Burmistrz wyjaśnił, że będzie ogłoszony powtórny przetarg na remont obiektu przy ul. 

C. Skłodowskiej, ponieważ nie została podpisana umowa. Jeśli chodzi o pogotowie,  regulują 

to odrębne przepisy i Gmina nie ma nic do tego. 

W nowej przychodni, której budowa rozpocznie się najprawdopodobniej w czerwcu,  zostanie 

wygospodarowane odpowiednie pomieszczenie na tego rodzaju działalność doraźną.  

 

Radny Jan Burzyński odczytał wniosek skierowany do Komisji Rewizyjnej odnośnie 

przeanalizowania pism skierowanych Pana Burmistrza odnośnie przyznawania mieszkań, 

zgodnie z uchwała RM Nr XXXVIII/377/09 z dnia 26.03.2009 r.   zał. Nr 26 
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Radny Roman Pawłowski wyjaśnił, że chodziło w tym piśmie o to, aby Rada zleciła Komisji 

Rewizyjnej zbadanie zasadności  przyznawania lokali komunalnych, zgodnie z uchwałą Rady 

Miejskiej obowiązującej w tym zakresie. 

 

Radny Roman Pawłowski zgłosił wniosek dot. zlecenia Komisji Rewizyjnej przydziału lokali 

komunalnych na poprawę warunków mieszkaniowych w latach 2010-2012. 

Komisja zastanawiała się nad formą przyjęcia takiego wniosku, czy ma być to przyjęte 

w formie uchwały, czy wystarczy zapis w obowiązującym planie pracy Komisji Rewizyjnej, 

która mówi „oraz inne kontrole zlecone przez Radę  Miejską”.  

Wniosek poddano pod głosowanie; za przyjęciem opowiedziało się 5 radnych, przeciwko 

opowiedziało się 3 radnych, wstrzymały się 4 osoby. Wniosek przeszedł.  

 

Przewodniczący zamknął punkt porządku. 

 

Krystyna Smyk członek komisji mieszkaniowej,  zabierając głos zwróciła się do pana 

Burzyńskiego wyjaśniając, że komisja mieszkaniowa bardzo szczegółowo zapoznaje się z 

warunkami mieszkaniowymi poszczególnych osób,  zanim przyzna lokal mieszkalny. 

Zwróciła się również do Burmistrza z prośbą o przyznanie gratyfikacji za pracę 

komisji mieszkaniowej, choćby symboliczne 100 zł. W innych miastach takie formy 

gratyfikacji SA stosowane.  

Burmistrz ustosunkował się do wypowiedzi Pani Smyk wyjaśniając, że wówczas byłaby to 

Miejska Komisja Mieszkaniowa, a nie społeczna.       

Przewodniczący uważa, że  obowiązująca w tym zakresie uchwała uniemożliwia takie 

działania.  

Do Rady Miejskiej wpłynęły następujące wnioski: 

 

1. Pism z dnia 9.02.2012 r. dotyczącego dzierżawy części działki nr 

224/4 pod wiatę przystankową dla kolejki turystycznej 

”Międzyzdroje Express”. Sprawa ta była rozpatrywana na komisjach, 

ale nie uzyskała pozytywnej opinii radnych. 

Przewodniczący zauważył, że wpłynęły dwa wnioski, drugi jest już dalej idący jak pierwszy, 

rozszerza poprzednią ofertę o kiosk ruchu. Tymczasem wiata jest to jedynie miejsce 

przystankowe, które pozwoli przeczekać na kolejkę. Architektura miała nawiązywać do 

secesyjnej zabudowy, tymczasem to co zostało przedstawione,  jest formą niedopuszczalną ; 

za przyjęciem wniosku opowiedziało się o radnych, przeciwko było 10 radnych, wstrzymała 

się 1 osoba. Wniosek nie przeszedł.  

 

2. Pisma Katarzyny Gołos z Heureka Sp. z o.o ul. Boh. Warszawy 19, 

adresowane do Burmistrza, ale przedłożonego Radzie Miejskiej do 

zaopiniowania odnośnie możliwości  wydzierżawienia lokalu, 

znajdującego się w części biurowej obiektu firmie kosmetyki 

profesjonalnej „Metamorfoza”, reprezentowanej przez Justynę 

Kuniewicz na okres 3 lat  

Burmistrz referował zagadnienie, gdyż wniosek został skierowany do organu wykonawczego,  

osobiście uważa, że usługi kosmetyczne są dobrym rozwiązaniem, i jest za przyjęciem 

takiego rozwiązania. Poparcia udzielił również radny Michał Sytyła uważając, że jest to dobry 

pomysł  to miejsce, szczególnie, że  nie będzie to działalność uciążliwa. Radny podkreślił, że 

jest to dobry zakład, co zostało potwierdzone w rankingu. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek, za poparciem wniosku opowiedziało się 12 

radnych ( jednogłośnie). 
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3. Kolejny wniosek z dnia 22.02.2012 r.  dotyczy Robmar s.c Robert 

Oswald i Marian Buśko w sprawie dzierżawy terenu, 

zlokalizowanego przy promenadzie Gwiazd ( 400 m )  na działalność 

gastronomiczną. 

Przewodniczący zauważył, że ten wniosek różni się od poprzedniego, który został złożony 

wcześniej, ponieważ nie ma w nim mowy o tzw. strefie Kibica.  

Przewodniczący zapytał o stanowiska komisji: RGiB była przeciwna, natomiast SKiS 

obostrzyła to kwotą, którą należy otrzymać od spółki. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek spółki, za przyjęciem opowiedział się 1 

radny, przeciwko było 7 radnych, wstrzymały się 4 osoby. Zatem wniosek nie znalazł 

poparcia.    

Na pytanie Radnego Janusza Piłata, czy jest już jakiś wniosek na ten teren, Burmistrz 

poinformował, że nie wpłynął żaden inny wniosek. 

 

4. Radny Jan Węglorz nawiązał do wniosku mieszkańców  ul. 

Słowiańskiej, po lewej stronie jest działka na której  powstało 

wysypisko śmieci, należy to uporządkować. Mieszkańcy pytają 

również czy istnieje w mieście straż miejska, gdyż nigdzie ich nie 

widać.  

 

Burmistrz poinformował, że pożegnaliśmy dotychczasowego komendanta, trwa konkurs na 

nowego komendanta, który obejmie obowiązki od 2.04.2012 r., do tego czasu obowiązki 

sprawuje pan Dedo. 

 

18. Wnioski i skargi mieszkańców Gminy.(nie zgłoszono) 

 

 

19. Przedstawienie bieżącej korespondencji do Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący zapoznał Radę z korespondencją w zakresie: 

1. Pismo w sprawie ustanowienie 15 okręgów wyborczych, trzeba 

będzie umiejętnie podzielić Międzyzdroje, aby podobna ilość była w 

każdym okręgu, ale mamy na szczęście trochę czasu. 

2. Wpłynęła również propozycja szkolenie w marcu w Kołobrzegu, jest 

to skierowane do komisji rewizyjnej. 

3. Do końca marca składamy wnioski o nadanie tytułów „Zasłużony 

Obywatel Międzyzdrojów oraz „Honorowy Obywatel”   

4. W biurze Rady znajduje się protokół z przeprowadzonej kontroli 

przez Panią Grażynę Ingelewicz. 

 

Przewodniczący zamknął  punkt porządku. 

 

20. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący wyczerpał porządek posiedzenia, zamykając sesję Rady Miejskiej. 

Sesja zakończyła się o godzinie 14.50. 

Protokółowała:  

Mirosława Nurkowska 

 

 


